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Protokół nr LXIX/23 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 27 września 2023 r. 

LXIX sesja Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się w Sali Obrad w Samorządowym 

Centrum Kultury i Biblioteki w Morawicy (ul. Spacerowa 7). 

W posiedzeniu udział wzięli: radni Rady Miejskiej w Morawicy (lista obecności  

w załączeniu do protokołu), Zastępca Burmistrza Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnika Miasta  

i Gminy Pani Małgorzata Lisicka, sołtys sołectwa Wola Morawicka Pan Jan Skuciński, 

przedstawiciele Zarządu KS Moravia. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych 

na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Morawica na lata 2023-2027. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica 

na 2023 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kieleckiemu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Kieleckiemu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/331/29 Rady 

Miejskiej w Morawicy z dnia 19 maja 2021 r. w sprawie Statutu Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Morawicy. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  

w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej położonej w obrębie 

geodezyjnym Obice. 

10. Sprawy różne: 

a. Informacje, komunikaty, wolne wnioski uczestników sesji. 

b. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia LXIX sesji 

Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Następnie poprosił  

o sprawdzenie kworum. Przewodniczący Rady stwierdził, że LXIX sesja Rady Miejskiej  

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 11 radnych.  
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Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Sebastian Król 

4. Bartosz Kruk 

5. Marcin Piecyk 

6. Dorota Pietrzyk 

7. Piotr Polewczak 

8. Krzysztof Strąk 

9. Damian Woźniak 

10. Ryszard Znój 

11. Robert Żołądek 

Nieobecni: 
1. Wiesław Frankowicz 

2. Alicja Jamorska-Kurek 

3. Paweł Pajączkowski 

4. Łukasz Wojda 

Ad. 2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. Przewodniczący Rady 

poinformował, że radni protokół otrzymali, w celu zapoznania i wniesienia poprawek.  

Nie było uwag. 

Przystąpiono o głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota 

Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (4) 

Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Protokół został przyjęty. Za głosowało 11 radnych. 

 

Ad. 3 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. Zastępca Burmistrza przedstawił 

sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2023-2027. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały został radnym przedstawiony i omówiony na ostatnim posiedzeniu komisji stałych  

i przeanalizowany przez radnych. 

Na sesję przybyła Radna Alicja Jamorska-Kurek. W związku z tym Przewodniczący Rady 

poprosił o sprawdzenie kworum. Przewodniczący Rady stwierdził, że LXIX sesja Rady 

Miejskiej w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Alicja Jamorska-Kurek 

4. Sebastian Król 

5. Bartosz Kruk 

6. Marcin Piecyk 

7. Dorota Pietrzyk 

8. Piotr Polewczak 

9. Krzysztof Strąk 

10. Damian Woźniak 

11. Ryszard Znój 

12. Robert Żołądek 

Nieobecni: 
1. Wiesław Frankowicz 

2. Paweł Pajączkowski 

3. Łukasz Wojda 

Nie było pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2023-2027. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/638/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2023-2027 została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała  

w załączeniu do protokołu. 
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Ad. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2023 

rok. Przewodniczący Rady poinformował, ze projekt uchwały został przedstawiony radnym  

i przeanalizowany na ostatnim posiedzeniu komisji stałych. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2023 

rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/639/23 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Morawica na 2023 rok 

została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kieleckiemu. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został przez radnych 

przeanalizowany na ostatnim posiedzeniu komisji stałych. Nie było pytań. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kieleckiemu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/640/23 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu 

została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 



5 

 

Ad. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Kieleckiemu. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały 

radni przeanalizowali na ostatnim posiedzeniu komisji stałych. Nie było pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Powiatowi Kieleckiemu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/641/23 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Powiatowi Kieleckiemu została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do 

protokołu. 

 

Ad. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/331/29 Rady Miejskiej 

w Morawicy z dnia 19 maja 2021 r. w sprawie Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morawicy. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został 

radnym przedstawiony i przeanalizowany na ostatnim posiedzeniu komisji. Nie było pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/331/29 Rady Miejskiej 

w Morawicy z dnia 19 maja 2021 r. w sprawie Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morawicy. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/642/23 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/331/29 Rady Miejskiej  

w Morawicy z dnia 19 maja 2021 r. w sprawie Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Morawicy została podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do 
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protokołu. 

 

Ad. 9 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Obice. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został radnym przedstawiony na 

ostatnim posiedzeniu komisji. Nie było pytań.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Obice. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian Król, Bartosz Kruk, 

Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Piotr Polewczak, Krzysztof Strąk, Damian Woźniak, 

Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (3) 

Wiesław Frankowicz, Paweł Pajączkowski, Łukasz Wojda 

 

Uchwała nr LXIX/643/23 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Obice została 

podjęta. Za głosowało 12 radnych. Uchwała w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 10 
Sprawy różne: 

 

a) Informacje, komunikaty, wolne wnioski uczestników sesji. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielom KS Moravia. 

 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – przedstawił powód obecności na sesji. Pojawiają się 

nieprawdziwe informacje na temat klubu, wypowiadane przez niektórych radnych. W sprawie 

budżetów okolicznych klubów – Radna Kurek powołała się na kluby, które grają  

w rozgrywkach A klasy i ligi okręgowej. My mamy dwa zespoły, 300 zawodników  

i 13 zespołów zgłoszonych do rozgrywek. My jesteśmy tutaj społecznie i nie bierzemy za to  

ani złotówki. Dostajemy od Państwa dotację, która jest bardzo wysoka. Wzrost nastąpił  

z powodu przekazania obiektów do utrzymania. Dlatego wystąpiliśmy o uzupełnienie 

środków. Wyjazdy organizowane są dla zawodników, są to wyjazdy integracyjne. 

Członkowie zarządu i inne osoby współtworzące klub za taki wyjazd płaca z własnej kieszeni.  

  

Członek Zarządu Pan Przemysław Strójwąs – odniósł się do wypowiedzi Radnej Alicji 

Jamorskiej-Kurek. Mówiąc o budżetach klubów nie odniosła się Pani do tego, co w ramach 

tych środków gwarantują, ile mają dzieci, ile trenuje zawodników i czy tamte kluby mają na 

utrzymaniu obiekty. Podała Pani suche fakty, które wprowadziły w błąd. Jeśli chodzi  

o Radnego Roberta Żołądka, podajesz się za przyjaciela klubu, który nie do końca działa na 
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rzecz klubu. Zapraszaliśmy do rozmów. Nie rozmawiałeś ze mną. Na kolejnych sesjach znów 

padły oskarżenia w stronę klubu. 

 

Przewodniczący Rady – ile trenuje dzieciaków? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – 300 zawodników, dwie drużyny seniorskie,  

ok. 250 dzieciaków. 

Przewodniczący Rady – ile dzieci ponoszą opłaty miesięcznie? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – rodzice płacą 150,00 zł. 

Przewodniczący Rady – są jakieś ulgi w opłacie? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – drugie dziecko 120,00 zł, trzecie dziecko ma za 

darmo. 

Przewodniczący Rady – co w tych pieniądzach jest? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – treningi, ilość zależna od kategorii wiekowej, koszt 

transportu na mecze, opłaty zgłoszeniowe, opłaty dla sędziów, opieka medyczna. 

Przewodniczący Rady – w sprawie opieki medycznej – podpisaliście teraz umowę z firmą 

medyczną, a jak było do tej pory? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – umowa dotyczy zabezpieczenia medycznego meczy, 

turniejów. 

 

Radny Robert Żołądek – odczytał treść swojej interpelacji dotyczącą rozbudowy ośrodka 

sportowego KS Moravia. Dwie inwestycje, to jest tylko moja zasługa - piłko chwyty. Proszę  

o odpowiedź na powyższe pytanie – awans drugiej drużyny rezerwy 2021/2022 do A klasy – 

zespół za ten awans dostał od PZPN nagrodę w wysokości 2 000,00 zł – poinformowaliście 

zawodników, że za te pieniądze zakupione zostaną zawodnikom stroje treningowe.  

Co zrobiliście z tymi pieniędzmi?  

 

Radna Alicja Jamorska-Kurek – sesja na której był poruszony ten temat była dawno i mieli 

Państwo dużo czasu, żeby przyjść do nas wcześniej i zaprezentować swoje stanowisko. 

Państwa budżet w tym roku znacząco wzrósł, co jest dla mnie niepokojące. Słyszymy od Pani 

Skarbnik, Pana Burmistrza że budżet się nie spina, że mamy małą nadwyżkę środków, które 

można w przyszłym roku zainwestować w inwestycje.    

 

Członek Zarządu Tomasz Wierzbicki – Nasze działania zmierzające do rozbudowy 

infrastruktury nie są mile widziane. Ja osobiście nie będę się angażował w rozbudowę 

infrastruktury KS Moravia. 

 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – znamy Pańską interpelację. Nie jest ona skierowana 

do nas, bo my jesteśmy tylko użytkownikiem obiektu. Braliśmy czynny udział w zmianie 

projektu. My robimy wszystko, aby druga drużyna funkcjonowała w klubie. Model tej 

drużyny nie jest jeszcze idealny, bo jest dla dzieciaków którzy wychodzą z akademii i jeszcze 

brakuje im umiejętności, aby załapać się do pierwszej drużyny. To jest taki okres 

przejściowy. Zarząd nie jest od kreowania zawodników i wybierania ich do poszczególnych 

składów drużyn. Stroje wpłynęły do klubu, tylko z dużym opóźnieniem, z powodu dostawcy, 

którego już zmieniliśmy. Druga drużyna występuje w tych strojach z adnotacją awansu. 

Rozumiem potrzeby budżetowe. Najlepsza inwestycja jest w dzieci i w przyszłość. Klub nie 

będzie nigdy dochodowym obiektem. Naszym celem jest szkolenie młodzieży, w jak 

najlepszym zakresie. 

 

Przewodniczący Rady – ilu wychowanków gra w pierwszej drużynie? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – w kadrze 26 osobowej trenuje 13 naszych 
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wychowanków. Podstawowych zawodników jest tylko 5.  

Przewodniczący Rady – a w drugiej drużynie? 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – są wychowankowie oraz zawodnicy którzy 

skończyli karierę w pierwszej drużynie i zawodnicy z pierwszej drużyny, którzy nie wyrabiają 

minut – takie są metody treningowe.  

 

Radny Leszek Cygan – zgoda buduje, nie zgoda rujnuje. Panie Przemku proszę grzecznie. 

Mam prawo się pytać. Dobrze było gdybyście przyszli na sesję, na której ten temat był 

poruszany. Nas mieszkańcy również rozliczają jak te pieniądze dysponujemy. Musimy się 

dogadywać. 

 

Radny Robert Żołądek – my nie jesteśmy przeciwko sportowi. My jako Rada odpowiadamy  

za plany, zadania budżetu, finansowania. Odpowiedzialność bezpośrednią ponosi Burmistrz. 

Klub nie jest waszą własnością. Jest czas, aby wspólnie dyskutować. Czy spotkaliście się 

kiedyś z Radą i przedstawiliście swoje założenia do przyszłorocznego budżetu? Kiedy 

złożyliście wniosek na wybudowanie placu zabaw na stadionie?  

 

Członek Zarządu Tomasz Wierzbicki – na plac zabaw uzyskaliśmy dofinansowanie  

z Lokalnej Grupy Działania, w kwocie 90 tys. zł. Reszta to był wkład własny. 

 

Zastępca Burmistrza – praca społeczna, to ciężki kawałek chleba. Krytyka nas uszlachetnia, 

ale bardziej chodzi o formę i miejsce zadawania pytań. Czy przekazując pieniądze dla OSP – 

zapraszamy strażaków, czy przekazując pieniądze na świetlice – zapraszamy koła gospodyń 

wiejskich? W stosunku do Moravi robią Państwo wyjątek. Chodzi o to żeby ludziom 

zaangażowanym społecznie nie podcinać skrzydeł. Widzę ile w tym klubie zmieniło się na 

lepsze w ostatnich latach. Każde pieniądze, które trafiają z budżetu Gminy do KS Moravia, 

organizacji społecznych są skrupulatnie rozliczane. Bardzo serdecznie Panom dziękuje za 

waszą działalność. Nie ma takiej sprawy, z którą bym się nie zwrócił, którą by się nie udało 

przedyskutować i ostatecznie załatwić. To świadczy o skuteczności Zarządu. Patrzmy na 

efekty klubu.   

 

Prezes KS Moravia Pan Krystian Kruk – bardzo dziękuje Panie Burmistrzu. My nie jesteśmy 

zamknięci na krytykę, ta krytyka jest nam potrzebna. Proszę nie róbmy tego ze szkodą dla 

klubu.  

 

Przewodniczący Rady – zakończył dyskusję w tym temacie.  

 

Radny Robert Żołądek – przedstawił treść interpelacji w sprawie zamontowanych, nowych 

witaczy. 

 

b) Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

 

Ad. 11 
Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył obrady 

LXIX sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokół sporządziła: Małgorzata Orlińska 

 


